
Protokół 
                            z XXIV zwyczajnej sesji Rady Gminy w Liniewie 
                    odbytej w dniu 26 stycznia 2005 r. w godz. 900 do 13 10 

                   w sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ul. Dworcowej 3 
 
 
 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał wszystkich zebranych Przewodniczący Rady Gminy  
Ludwik Szparkowski stwierdzając, Ŝe obrady są prawomocne, poniewaŜ w sesji 
uczestniczy 14 radnych (nieobecni Pan Bogdan Michnowski). Ponadto w sesji 
uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście.  
(Listy obecności w załączeniu do protokołu). 
 
Ad.2 
Przewodniczący Rady Gminy p. Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy wnoszą 
uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 
 
Ryszard Kruszyński – proszę o wycofanie z porządku dziennego pkt 10 podjęcie 
uchwał – uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Oświatowego w Liniewie, u nas 
nie ma takich jednostek jakie są wymienione w projekcie uchwały, my nad takimi 
bublami nie będziemy się wypowiadać. 
 
Ludwik Szparkowski – myślę, Ŝe nie trzeba wycofywać, moŜna przedyskutować. 
 
Adam Bronk – Nowy Zespół będzie się składał z przedszkola, szkoły i gimnazjum.  
 
Krzysztof Petrowicz – ta propozycja jest propozycją organizacyjną. Zgodnie z 
ustawą o systemie oświaty szkoła podstawowa i gimnazjum istnieją.  
 
Ludwik Szparkowski – kto jest za zdjęciem tej uchwały z porządku obrad 
 
Radni 1 głosem „za”, 11 głosami „przeciw” i 2 głosami „wstrzymującymi się” 
uchwała pozostała w porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za przyjęciem porządku 
obrad. 
 
Radni 13 głosami „za” 1 głosem „wstrzymującym” przyjęli porządek obrad sesji, 
który brzmi następująco: 



1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2.  Przyjęcie porządku dziennego. 
3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4.  Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym.  
5.  Interpelacje i wnioski radnych. 
6.  Informacja o realizacji dodatków mieszkaniowych. 
7.  Informacja o realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej. 
8.  Ocena płatności zobowiązań pienięŜnych za 2004 r. 
9.  Przyjęcie planu budŜetu gminy na 2005 r. 
10. Podjęcie uchwał w sprawach: 
        - utworzenia Zespołu Oświatowego w Liniewie.  
11. Podjęcie uchwał w sprawach: 
12. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski.  
14. Ustalenie terminu następnej sesji. 
15. Zakończenie sesji. 
 
Ad.3 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych, czy wnoszą 
uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęła protokół z poprzedniej sesji. 
 
Ad.4 
Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnych przedstawił Wójt 
Gminy p. Mirosław Warczak. 
Radni nie wnieśli Ŝadnych uwag ani zapytań do przedstawionego sprawozdania. 
(Sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
 
Ad.5 
Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Zenon Zieliński – na jakim etapie znajduje się sprzedaŜ mieszkań w Ośrodku? 
 
Wiesław Szarmach – chciałbym się zapytać czy juŜ składamy wnioski o 
kanalizację bo inne gminy juŜ składają? 
- jak przygotowuje się Urząd do remontu dróg śródpolnych? 
- W szkole w Wysinie jest remont, ale zabrakło pieniędzy na malowanie i 

cekolowanie z pomieszczeń biblioteki, 
 
Alfons Troka – kiedy doczekamy się wymiany znaków drogowych? 



- czy nie moŜna ściągnąć szlaki na remont dróg? 
- Co dalej z kanalizacją? 
 
Tadeusz Borkowski – czy znalazły by się fundusze na naprawę istniejącej 
oczyszczalni ścieków w Orlu, bo zapychają się niektóre odcinki? 
 
Tomasz Filipski – przedstawił informację z przeprowadzonej kontroli planu 
rekreacyjnego parkingu przy Kościele w Wysinie. 
 
Ad.6 
 
Informacja z rekreacji dodatków mieszkaniowych . 
 
Radni nie wnieśli Ŝadnych zapytań. 
 
Ad.7 
Realizacja zadań z pomocy społecznej. 
 
Radni nie wnieśli Ŝadnych zapytań. 
 
Ad.8 
Ocena płatności zobowiązań pienięŜnych. 
 
Radni nie wnieśli Ŝadnych zapytań. 
 
Ad.9 
Przyjęcie planu budŜetu na 2005 r. 
 
Alfons Troka – Komisja Komunalna pozytywnie zaopiniowała plan budŜetu na 
2005 r. 
 
Tomasz Filipski – Komisja Rewizyjna stwierdziła, Ŝe chyba zbyt ostro brzmi 
propozycja kredytowa, są róŜne moŜliwości uzyskania dotacji i nie byłoby potrzeby 
do zaciągnięcia tak duŜego kredytu. Budzi kontrowersje subwencja oświatowa, 
która została zwiększona i rozdysponowana na inne cele. 
 
Danuta Skuza – do projektu budŜetu przyjęli śmy subwencje oświatową na 
podstawie zawiadomienia o subwencjach z Ministerstwa Finansów. W stosunku do 
roku 2004 była ona mniejsza o 213.360 zł. Z nowej informacji otrzymanej                       
w 2005 r. wynika iŜ zwiększeniu w stosunku do projektu to kwota 233.329 zł. 



Rozdysponowanie tej kwoty zaproponowane jest w autopoprawkach. Nadmienić 
pragnę iŜ zadanie oświatowe mimo tak znacznej róŜnicy na etapie projektu 
staraliśmy się zabezpieczyć. Oczywiste jest iŜ środków moŜe nie starczyć, ale 
będziemy się starać tak gospodarzyć aby funkcjonowanie placówek nie było 
zakłócone.                  
 
Zenon Zieliński – Komisja Rolna – budŜet musi być przyjęty niepokoi nas tylko to 
zadłuŜenie, mam obiekcje tylko do tej świetlicy w Orlu. W oświacie manipulujemy 
kaŜdego roku. Niedługo będzie trzeba szkoły zamknąć. Nie ma oszczędności na 
zrobionej reorganizacji szkoły.   
 
Anna Derra – Komisja jest za tym aby otrzymaną zwiększoną kwotę subwencji 
przeznaczyć tylko na cele oświaty, nie moŜna tylko zawsze dołować oświatę. 
 
Andrzej Skórski – będziemy mieli 25% długu co do naszego budŜetu, jeŜeli nie 
będziemy mogli załatwić dodatkowych pieniędzy, to będzie bardzo źle. Trzeba 
wszystko zrobić, aby wszystkie wnioski do programów były wypełnione bardzo 
dobrze. 
 
Andrzej Hinc – zwiększono budŜet na remont dróg, Wójt mówi, Ŝe 100 tyś. zł. 
będzie przeznaczone na chodniki, ale nie wiadomo, na jakie to będą chodniki, 
proponuję tylko więcej szczegółowości,  
- zwiększenie rezerwy ogólnej o 21 tyś. zł. uwaŜam iŜ tą kwotę naleŜy przeznaczyć 
na remont dachu na sali gimnastycznej, poniewaŜ ta kwota, która jest 
zaproponowana nie wystarczy. Obawiam się, Ŝe do połowy roku rezerwa stopnieje, 
a nie wystarczy pieniędzy na remont dachu. 
 
Ryszard Kruszyński – mam taką nadzieję, Ŝe Urząd planuje zakupić równiarkę i 
taka równiarka powinna być zakupiona jak najszybciej . 
 
Wójt Gminy – chodniki i drogi są w tym samym dziale, na razie nie jesteśmy w 
stanie wskazać jakie będziemy robić drogi i chodniki. Będziemy to konsultować z 
sołtysami i radnymi.     
- jeŜeli chodzi o zwiększenie subwencji oświatowej to uwaŜam, Ŝe to wygląda 

trochę inaczej zwiększamy rezerwę aby mieć pieniądze na nie przewidziane 
wydatki np. na stypendia, powodzie, dodatki motywacyjne itp. 

- Jeśli chodzi o dach sali gimnastycznej to będziemy się starać o pozyskanie 
dodatkowych środków, a to co my proponujemy w nasz udział. 

 
Ludwik Szparkowski kto jest za przyjęciem autopoprawek do budŜetu? 



 
Radni 12 głosami „za” i 2 glosami „wstrzymującymi się” przyjęli autopoprawki do 
budŜetu. 
 
Vice przewodniczący odczytał uchwałę. 
 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli 
 Uchwałę Nr XXIV/144/2005 w sprawie Uchwalenia BudŜetu Gminy 
Liniewo na 2005 r.  
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
Danuta Skuza Skarbnik Gminy – jestem zadowolona, Ŝe przyjęliście budŜet 
jednogłośnie. Bardzo serdecznie dziękujemy za Waszą postawę i zrozumienie. 
 
Ogłoszono przerwę od godziny 10:20 – 10:50 
  
Po przerwie wznowiono obrady sesji. 
 
Ad.10  
Podjecie uchwał w sprawie: 
 
- utworzenia Zespołu Oświatowego w Liniewie 
 
Anna Derra – Komisja Oświaty przeanalizowała wszystkie punkty, tego rodzaju 
posunięcia nie dadzą Ŝadnych korzyści finansowych, jest jeden dobry argument 
będzie jedno zarządzanie całą placówką ja jestem na rozdroŜu. Smutno mi bardzo, 
Ŝe nad tą uchwałą rozmawialiśmy juŜ 2 lata temu. 
 
Tomasz Filipski – komisja Rewizyjna nie określiła swojego stanowiska 
wypowiemy się indywidualnie, 2 lata temu byłem przeciwko, obecnie muszę 
przyznać, Ŝe jestem za powołaniem takiego zapisu mógłby działać sprawniej. 
 
Alfons Troka – Komisja Komunalna i BudŜetu 2 głosy „za”, 2 głosy 
„wstrzymujące się”. 
 
Zenon Zieliński – Komisja Rolna wypowie się indywidualnie, korzyści 
finansowych nie będzie, ale usprawni to organizację szkoły. 
 
Ryszard Kruszyński – 2 lata temu byłem autorem tego projektu, co musiało się stać 
przez 2 lata, Ŝe chcecie podjąć taką uchwałę. Mówiono 2 lata temu, Ŝe jest to 



sprawa polityczna. Jedna sekretarka straci pracę, moŜe w tej chwili jest to teŜ 
sprawa polityczna. 
 
Ludwik Szparkowski – muszę przyznać rację Panu Kruszyńskiemu. 
 
Andrzej Hinc – byłem kiedyś przeciw tej uchwale, bo nie miałem jako młody radny 
wyrobionego na ten temat zdania. Placówki na dzień dzisiejszy pracuję dobrze i 
mam taką satysfakcję, Ŝe wtedy głosowałem przeciw. Dyrektorzy dbają o swoje 
placówki z tego jakie mają fundusze. 
 
Andrzej Skórski – powołanie tego zespołu ma usprawnić relacje Wójta – szkoła, co 
z pozostałymi placówkami? Dyrektor Szkoły na te czasy powinien być 
menedŜerem. Powinniśmy zrobić szkołę z zespołem oświatowym i patrzeć na 
edukację naszych dzieci. 
 
Tadeusz Borkowski – nie była to sprawa polityczna, ze tak kiedyś głosowaliśmy, 
pozostaje jeszcze czynnik ludzki, czy nie moŜna ustalić tak, Ŝe jest Dyrektor i 
Zastępca? 
 
Wiesław Szarmach – ja bym chciał wiedzieć, kto jest twórcą tej uchwały, bo nas 
wtedy obrzucono błotem, trzeba wstać i powiedzieć, kto jest twórcą. Panie Wójcie 
kto jest twórcą? 
 
Wójt Gminy – potwierdzam, Ŝe wtedy powinienem zachować się inaczej i dopiero 
teraz z perspektywy tych 2 lat mogę przyznać rację inicjatorom tej uchwały. 
- podjęcie tej uchwały powinno poprawić organizację, koordynację oraz przebieg 

informacji. Jednoosobowe zarządzanie jest doskonałe. Wnioskuję o podjęcie tej 
uchwały teraz. 

- Inicjatorem tej uchwały jestem Ja z Panem Przewodniczącym Rady. 
 
Wiesław Szarmach – dzisiaj mam mieszane uczucia po 2 latach zrobiliście tym 
ludziom jakąś nadzieję. Nie moŜna tych ludzi tak traktować. Ci ludzie dobrze 
wykonywali swoją pracę. Nie mówicie nic o godności ucznia i nauczyciela. 
 
Ryszard Kruszyński – czy nie potrzeba opinii Kuratorium w sprawie tej uchwały?  
2 lata temu Panowie broniliście swojej racji jak niepodległości. 
 
Radca prawny – zostało wysłane pismo do Kuratorium. 
 
Adam Bronk – nie otrzymaliśmy jeszcze odpowiedzi. 



 
Ludwik Szparkowski – opinia nie jest wiąŜąca. JeŜeli będzie negatywna to 
anulujemy tą uchwałę. 
 
Ryszard Kruszyński – jesteśmy państwem prawa, a w Liniewie wszystko papramy 
non stop. 
 
Tadeusz Borkowski – czy Wójt moŜe powołać dyrektora jednoosobowo? 
 
Ludwik Szparkowski – nie musi być konkurs? 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za podjęciem uchwały w 
sprawie utworzenia Zespołu Oświatowego w Liniewie 
 
Radni 7 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” 6 głosami „wstrzymującymi się” podjęli
 Uchwałę Nr XXIV/145/2005 w sprawie utworzenia Zespołu Oświatowego w 
Liniewie. 
(Uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
Następnie udzielono głosu zaproszonej na sesję Pani Urszuli Jakubek 
Kierownikowi KRUS w Kościerzynie, która poinformowała radnych, sołtysów 
oraz zaproszonych gości o nowych przepisach dotyczących ubezpieczeń w KRUS. 
 
Ogłoszono przerwę od godz. 12:10 do 12:15 
 
Po przerwie wznowiono obrady sesji. 
 
Ad.11 
Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
 
Wójt Gminy – jeŜeli chodzi o kanalizację to mamy rękę na pulsie, przymierzamy 
się do złoŜenia wniosków w lutym. 
- złoŜyliśmy wniosek o dofinansowanie remontu dróg do Gdańska, 
- jestem zaskoczony, a jednocześnie oburzony remontem biblioteki w Wysinie. 
 
Wiesław Szarmach – trzeba trochę więcej inicjatywy z tym nie przyszła do mnie 
Pani Bałachowska. 
 
Wójt Gminy – remont biblioteki nie był ujęty w tym planie. 
 



Wiesław Szarmach – jeŜeli robi się generalny remont, to trzeba zrobić wszystko, bo 
jest to kompleks szkolny. 
 
Wójt Gminy – wszystko robimy w ramach moŜliwości finansowych, 
- Zrobimy rozeznanie w sprawie wymiany znaków. 
 
Wiesław Szarmach – Panie Wójcie szanujmy się nawzajem, dowiaduję się o 
posiedzeniu komisji 10 minut później jak ma być zwołana, samochód ma być na 
wyjazd komisji, ale go nie ma.  
 
 
Ludwik Szparkowski – Komisję powiadamia Przewodniczący Komisji. 
 
Alfons Troka – Komisję zgłaszałem tydzień szybciej w sekretariacie, ale Komisja 
nie została powiadomiona. 
 
Piotr Piwowarczyk – złoŜyliśmy wniosek do WFOŚ o poŜyczkę, która jest 
umorzona, jeśli otrzymamy poŜyczkę to zostaniecie Państwo powiadomieni. Mamy 
projekt 60% dotacji z funduszy strukturalnych oraz 40% poŜyczka z WFOŚ, taki 
mamy plan na kanalizację Liniewa. JeŜeli chodzi o kanalizację Orla, to jest 
problem bo nie mamy funduszy na wymianę niektórych odcinków między 
studzienkami. 
- w planach trzeba się zastanowić nad naprawą drogi z Orla do Chrztowa. 
- JeŜeli chodzi o tablice to sprawa jest prosta, trzeba zamówić i zrobić tablice, 
- W sprawie szlaki zastanowimy się. 
 
Stanisław Narloch – sprzedaŜ mieszkań w Lubieszynie rozpoczęta jest od pół roku 
pod koniec grudnia mieszkańcy otrzymali oferty wyceny i w ciągu 1 miesiąca od 
otrzymania mieli składać oferty. Wpłynęły juŜ 3 oferty są nawet zainteresowania 
innych osób. Chciałbym poinformować, Ŝe mieszkańcy starej gminy otrzymali 
równieŜ juŜ wyceny. 
 
Ad.12 
Wolne głosy i wnioski 
 
Zdzisław Sapierzyński – przedstawił sprawę ogłoszonego konkursu dot. Przyznania 
nagrody Starosty Kościerskiego w niektórych dziedzinach jak gospodarka, sport, 
turystyka, kultura. 
 



ElŜbieta Licznerska – jak wygląda sprawa dofinansowania oczyszczalni 
przydomowych bo w Wysinie są chętni. 
 
Wójt Gminy – trzeba by się spotkać i rozeznać ile jest osób ujętych i będziemy 
musieli rozpoznać czy jest jakiś program, który by dawał dofinansowanie. 
 
Wiesław Szarmach – co z dachami azbestowymi chciał Wójt się tym zająć. 
 
Ad.13 
Ludwik Szparkowski – termin następnej sesji koniec lutego początek marca. 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godz. 13:10. 
 


